
Rada Gminy Dobrzyniewo Duże
Komisja Finansów infrastruktury

Or.00l2.2.lo.2o23
Protokół nr 5j23

z5 posiedzenia w dniu 15 listopada 2023 r.
Obrady rozpoczęto o godz. 08.00 a zakończono o godz. 10.20 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 7 członków.
Obecni:

i) Janina Kozakiewicz
2) Wojciech Lenczewski
3) Katarzyna Pogorzelska

4) DanielTofiło
5) Grażyna Woźniewska
6) Ireneusz Lewkowski

7) Beata Dybacka
oraz

i) Wojciech Cybulski Wójt Gminy
2) Krzysztof Bagiński -Sekretarz Gminy

3) Monika Elżbieta Krawczeniuk — Skarbnik Gminy

4) Marcin Kulikowski — pracownik Urzędu Gminy.
Lista obecności radnych stanowi załązniŁNrj do niniejszego protokołu.

Ad. pkt 1. Otwarcie posiedzenia Komisji.
Posiedzeniu przewodniczyła radna Katarzyna Pogorzelska-przewodnicząca Komisji Finansów
i Infrastruktury Rady Gminy Dobrzyniewo Duże, która otworzyła posiedzenie i stwierdziła, że na 7 członków
Komisji w posiedzeniu uczestniczy 7 radnych.
Liczba radnych obecnych na posiedzeniu zabezpiecza kworum do podejmowania prawomocnych wniosków,
opinii i stanowisk.
Posiedzenie komisji zostało zwołane na podstawie 64 ust.1, zgodnie z 96 ust. 1 I 2 oraz 70 ust i uchwały
XLyII/269/18 Rady Gminy Dobrzyniewo Duże z dnia 19 października 2018 r. w sprawie Statutu Gminy
Dobrzyniewo Duże.
Uwag odnośnie procedury zwołania Komisji nie wniesiono.
Członkowie komisji, zostali uprzedzeni, aby w trakcie dyskusji nie używali imion i nazwisk osób
nieobecnych na posiedzeniu komisji i nie podawali innych danych lub informacji mogących zdefiniować
osoby fizyczne nieuczestniczące w dzisiejszym posiedzeniu.

Ad. pkt 2. Przyjęcie porządku posiedzenia.
Przewodnicząca posiedzenia odczytała porządek posiedzenia:

1. Otwarcie posiedzenia Komisji.
2. Przyjęcie porządku posiedzenia.

3. Zapoznanie się z informacją Wójta Gminy dotyczącą:
a) stanu dróg publicznych i wewnętrznych na terenie Gminy,
b) opracowania strategii Rozwoju Dróg biorąc pod uwagę potrzeby lokalne z określeniem

inwestycji priorytetowych,
c) możliwości partycypacji mieszkańców gminy w kosztach budowy, modernizacji dróg

wewnętrznych- przygotowanie uchwały intencyjnej.

4. Sprawy bieżące.

5. Zamknięcie posiedzenia komisji.

Ad. pkt 3 zapoznanie się z informacją Wójta Gminy dotyczącą:
a) stanu dróg publicznych i wewnętrznych na terenie Gminy,
b) opracowania strategii Rozwoju Dróg biorąc pod uwagę potrzeby lokalne z określeniem inwestycji

priorytetowych,
P. Marcin Kulikowski poinformował, że jest mało zgłoszeń odnośnie naprawy dróg. Następnie, na podstawie
zestawienia stanowiącego załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu przedstawił informacje na temat stanu
dróg. Informacja przedstawiona przez P.Marcina Kulikowsiego zawiera:



-wykaz dróg gminnych publicznych,
- długość dróg publicznych (łącznie),
- wykaz dróg strategicznych,
- obowiązki gminy co do utrzymania tych dróg,
- długość dróg zaasfaltowanych (łącznie),
- informację o przekształcaniu dróg wewnętrznych w drogi publiczne,
- informację o stanie zaawansowania nawierzchni asfaltowych na tych drogach (wymienił drogi).

- wykaz dróg, po których poruszają się autobusy szkolne oraz inne potrzeby strategiczne,

- demograficzne etapy rozwoju gminy (zaawansowanie zabudowy),
- wykaz dróg dojazdowych, w miejscach, gdzie mieszka wiele mieszkańców.
Następnie członkowie komisji wskazali drogi, których modernizacja/budowa jest priorytetem:

- ul. Skrajna w Fastach,
- ul. Polna w Nowym Aleksandrowie,
- droga Dobrzyniewo Kościelne- Bohdan,
- droga Letniki -Krynice,
- droga Obrubniki-Szaciły,
- droga Fasty-Nowosiółki (dojazd do cmentarza w Fastach),
- ul. Spacerowa w Dobrzyniewie Dużym (powstaje osiedle mieszkaniowe, droga nie ma statusu drogi

publicznej),
- ul. Przytorowa w Fastach.
- droga przebiegająca przez tzw. Laski w miejscowości Gniła,
- ul. Przytulna i Łąkowa w Fastach (teren podmokły),
- ul. Zagórna, Klonowa i Sosnowa w Dobrzyniewie Dużym (teren podmokły),
Rozważono także usprawnienie dojazdu do terenów inwestycyjnych położonych przy ul. Leśnej w Fastach.

Wójt Gminy nadmienił, że w planie należy wziąć pod uwagę ul. Sadową w Dobrzyniewie Dużym (zamieszkuje

coraz więcej mieszkańców). Należy także zastanowić się nad budową drogi gruntowej prowadzącej do stacji

kolejowej w Dobrzyniewie Dużym.
Poinformował, że ul. Poziomkowa w Gniłej została wytyczona, usunięte drzewa kolidujące z przebiegiem

drogi (rosnące w pasie drogowym).
Przewodnicząca posiedzenia stwierdziła, że należy dążyć do realizacji li etapu budowy drogi Borsukówka —

Kozińce oraz drogi planowej Pogorzałki-Kozińce.
Zdaniem Radnej Grażyny Woźniewskej inwestycje drogowe należy wykonywać tylko i wyłącznie

w przypadku, kiedy mieszkańcy przekażą swoje grunty pod budowę drogi.
Zapytała o czyszczenie obrzeży dróg na terenie gminy zamiatarką zakupioną wspólnie z kilkoma gminami.

Wójt Gminy wyjaśnił, że sprzęt jest własnością przedsiębiorstwa. Wynajmowany jest za opłatą 600 zł! krn.

Następnie przystąpiono do analizy mapy wskazującej przebieg wskazanych wyżej dróg.

Radny Daniel Tofiło powiedział, że w zakresie pozyskania gruntów będących własnością osób prywatnych

należy współpracować z mieszkańcami angażując w to sołtysów wsi.

P. Marcin Kulikowski wypowiedział się na temat kryteriów, jakie należy spełnić przy składaniu wniosków

o dofinansowanie inwestycji drogowych m.in. lokalność, dojazd do
instytucji państwowych, dostęp do lekarzy, przedsiębiorstw, szkół, lokali wyborczych, kościołów.

Radny Daniel Tofiło stwierdził, że radnym należy wskazać konkretne rozwiązania np. trzeba opracować plan

budowy dróg na kilka lat. Należy też skupić się na przedsiębiorcach, bo są małe wpływy z podatków.

Przewodnicząca posiedzenia stwierdziła, że o pierwszeństwie inwestycji drogowych będzie decydować

pozyskanie środków zewnętrznych.

c) możliwości partycypacji mieszkańców gminy w kosztach budowy, modernizacji dróg

wewnętrznych-przygotowanie uchwały intencyjnej
Przewodnicząca posiedzenia zwróciła się do Skarbnik Gminy z pytaniem, czy przygotowała projekt uchwały

o partycypacji mieszkańców gminy w kosztach budowy/modernizacji dróg/ulic.

Skarbnik Gminy poinformowała, że nie przygotowała projektu, ponieważ pracowała nad projektem budżetu

Gminy na przeszły rok. Poinformowała o założeniach zawartych w projekcje uchwały budżetowej.

Wypowiedziała się na temat przygotowań do zaciągnięcia kredytu w przypadku, kiedy nie dojdzie

do sprzedaży działek na terenach inwestycyjnych.
Wypowiedziała się na temat wpływów podatków.
Przewodnicząca posiedzenia nadmieniła, że Komisja potrzebuje bieżących informacji na temat stanu

wszystkich podatków.



Ad. pkt 4. Sprawy bieżące
Na wstępie Wójt Gminy przedstawił bieżące informacje na temat publicznego transportu zbiorowego
w Gminie Dobrzyniewo Duże. Poinformował, że Gmina Krypno proponuje podwyższenie cen biletów
na następujących liniach:
- Nowosiółki Krypno z 3 zł na 3,50 zł,
- Dobrzyniewo Duże -Krypno Z 4 zł na 5 zł,
- Dobrzyniewo Fabryczne/Ogrodniki— Krypno z zł 5 na 6,50 zł,
- Fasty-Krypno 6 zł- 8 zł.
Bilety miesięczne:
- Nowosiółki - Krypno zł 75 na 87, 50 zł,
- Dobrzyniewo Duże — Krypno z 100 zł na 125 zł,
- Dobrzyniewo Fabryczne — Krypno z 150 zł na 126,50 zł,
- Fasty- Nowosiółki z 150 zł na 200 zł.
Radna Grażyna Woźniewska stwierdziła, że wzrost ceny biletów powinien wahać się na poziomie od 1 zł

do 1,50 zł, a biletów miesięcznych oio zł czy 20zł.

Przewodnicząca posiedzenia poprosiła Sekretarza Gminy o przygotowanie kalkulacji.
Sekretarz Gminy powiedział, że należy podnieść ceny biletów, ponieważ nie wzrosła dopłata

do wozokilometra z Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego. Stawki opłat dla firm przewozowych
obsługujących naszą gminę zapewne także wzrosną.
Radny Daniel Tofiło nawiązał do wprowadzenia w Gminie Karty Mieszkańca. Jego zdaniem jednym

z wymogów byłoby zameldowanie na terenie gminy, odprowadzanie podatków do budżetu gminy.
Sekretarz Gminy dodał, że karta mogłaby służyć jako bilet komunikacji. Karty byłyby wydawane bezpłatnie.

Należałoby jedynie zakupić drukarkę.
Radny Daniel Tofiło złożył wniosek, aby na trwającym posiedzeniu członkowie Komisji wypowiedzieli się

pozytywnie odnośnie zabezpieczenia w budżecie gminy środków finansowe na zakup niezbędnych

sprzętów. Zapowiedział, że Komisja Spraw Społecznych opracuje wykaz ulg, które przysługiwałyby
posiadaczom karty. Działania należy przeprowadzić jak najszybciej i zakończyć je do lutego 2024 r. do czasu

rozpoczęcia naboru do przedszkoli. Następnie stwierdził, że do 1 stycznia 2024 r. musi to zadziałać.

Powiedział, że chce mieć deklarację Komisji Finansów i Infrastruktury, że są „za”. Chce także żeby Wójt

Gminy wymusił na Sekretarzu Gminy, że ma to przygotować jeszcze w tym roku. Poinformował,

że o wprowadzeniu Karty Mieszkańca rozmawiał z Sekretarzem Gminy 4 miesiące temu. Powiedział, że chce

mieć deklaracje Komisji Finansów i Infrastruktury w sprawie środków finansowych oraz Wójta Gminy

i Sekretarza Gmina, że ze swojej strony podejmą konkretne działania.
Zapewnił, że Komisja Spraw Społecznych przygotuje projekt działań do realizacji zadania.

Zdaniem przewodniczącej posiedzenia jeden miesiąc to za mało, żeby przeprowadzić procedurę.

Komisja ustaliła, że na najbliższe posiedzenie komisji radny Daniel Tofiło przygotuje treść wniosku, który

następnie zostanie poddany głosowaniu.
Radny Daniel Tofiło stwierdził, że w grudniu informacja powinna ukazać się w możliwych mediach. Należy

rozpropagować to wśród mieszkańców gminy a w styczniu przygotować się do wydawania kart i w lutym

rozpocząć ich dystrybucję.
Sekretarz Gminy stwierdził, że trzeba jeden miesiąc od wprowadzenie systemu na wyrobienie kart.

Następnie podjęto temat związany z budową świetlic wiejskich.
Wójt Gminy poinformował, że budynki świetlic wiejskich w Leńcach i w miejscowości Kulikówka są w stanie

surowym zamkniętym.
Radna Beata Dybacka zgłosiła uporządkowanie poboczy na drodze prowadzącej przez tzw. Palestynę oraz

naprawę nawierzchni drogi pomiędzy Stacją Nadawczą w Krynicach a Obrubnikami (odcinek Traktu

Królewskiego).
Przewodnicząca posiedzenia zapytała, czy ktoś chce jeszcze zabrać głos.

Nie zgłoszono informacji mi pytań.

Ad. pkt 5. Zamknięcie posiedzenia Komisji.
W związku z wyczerpaniem się porządku posiedzenia przewodnicząca zamknęła 56 posiedzenie Komisji

Finansów i Infrastruktury Rady Gminy Dobrzyniewo Duże.
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